
中国社会科学院大学

人文社科经典与前沿阅读（读书会）课程大纲

课程基本信息（Course Information）

课程编号

（Course ID）
102052020067

*学时

（Credit Hours）
48

*学分

（Credits）
3

*课程名称

（Course Name）

人文社科经典与前沿阅读（读书会）

Reading of Classics and Frontier Works in Humanities and Social Sciences

先修课程

（Prerequisite Courses）

*课程简介

（Description）

本课程旨在为学生提供在专家带领下研读政治学与行政学、公共管理、公共政策、

社会保障、党内法规以及其他人文社科领域经典和前沿著作的平台，为本科生学习专

业知识打好基础，并为进一步进行学术研究提供理论和方法上的指导，提升学生的学

习能力和科研能力。阅读书目的选择以习近平新时代中国特色社会主义思想为指导，

注重通过原典阅读的方式，帮助学生深入领悟马克思主义基本原理，理解中国发展的

经验，树立对中国文明、中国道路和中国之治的认同。

本课程要求本科四年间学生参加不少于八场学院开设的读书会，每次读书会撰写

读书报告（不少于三千字），交由导读教师评阅成绩。学生于大四上学期在选课系统

中选定《人文社科经典与前沿阅读（读书会）》课程，由任课教师评定课程最终成绩。

*课程简介

（Description）

The purpose of this course is to provide a platform for students to study classics and
frontier works in politics and administration, public management, public policy, social
security, internal party regulations and other humanities and Social Sciences under the
leadership of experts. The course will lay a good foundation for undergraduates to learn
professional knowledge, provide theoretical and methodological guidance for further
academic research, and improve students' learning ability and scientific research ability.
The selection of reading titles is guided by Xi Jinping Thought on Socialism with Chinese
Characteristics for a New Era. The course focuses on helping students gain a deeper
understanding of the basic principles of Marxism, understand the experience of China's
development, and establish an identification with Chinese civilization, the Chinese Path,
and the Governance of China through the reading of original texts.

In this course, students are required to participate in at least eight seminars held by the
college during the four-year undergraduate course. After each seminar, they need to write a
reading report (no less than 3000 words) and submit it to the reading guide teacher for
evaluation. In the first semester of the senior year, students selected the course of “Reading
of Classics and Frontier Works in Humanities and Social Sciences” in the course selection
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system, and the teacher will assess the final score of the course.

*教材

（Textbooks）
本课程为政府管理学院组织的经典和前沿读书会，阅读书目由领读教师选定，无固定

教材。

参考资料

（Other References）

*课程类别

（Course Category）
公共基础课/全校公共必修课 通识教育课 专业基础课

专业核心课/专业必修课 √专业拓展课/专业选修课 其他

*授课对象

（Target Students）
政治学与行政学

专业本科生

*授课模式

（Mode of Instruction）

线上，教学平台

线下 √混合式 其他

实践类（70%以上学时深入基层）

*开课院系

（School）
政府管理学院

*授课语言

（Language of Instruction）
√中文 全外语

双语：中文+ （外语讲授不低于 50%）

*授课教师信息

（Teacher Information）

课程负责人

姓名及简介
姚啸宇 中国社会科学院大学政府管理学院讲师

团队成员

姓名及简介

学习目标

（ Learning

Outcomes）

1、通过研读政治学与行政学、公共管理、公共政策、社会保障、党内法规以及

其他人文社科领域经典和前沿著作，为专业学习打好基础。

2、获得学术研究的理论指导和方法指导，提升学习能力和科研能力。

3、深入领悟马克思主义基本原理，理解中国发展的经验，树立对中国文明、中

国道路和中国之治的认同。

*考核方式

（Grading）
平时成绩 30%，期末成绩 70%，期末采用提交读书报告的方式考核。

*课程教学计划（Teaching Plan）

周次

周

学

时

其中

教学内容摘要

（必含章节名称、讲述的内容提要、实验的名称、教学方法、课堂讨论的题目、

阅读文献参考书目及作业等）
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注：本课程的授课以读书会的方式进行，无固定的课程教学计划。



备注（Notes）


